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Biographical Note

Roger Vinton Snow, Jr. was born in Portland, ManeJune 10, 1918. His father was a
corporate and probate lawyer and moderator of Rallmimwn meetings. Alida, his mother, was
chairman of the Republican town committee. Rogended Waynflete until thé4grade, and
then Portland Country Day School, Lincoln Junior3d.Deering H. S., and Deerfield Academy.
At Williams College his major was French, with aor in Spanish, graduating in the class of
1940. During World War Il he worked for W. R. Gesia New York, a New England
Shipbuilding Corporation. After the war, he worlfed a bottle modification plant in Cheyenne,
WY, Canal BankKennebec Journand then th@ortland Press Heraldor seven years. He
organized KJ for American Newspaper Guild and wes president of the union. He later
became publisher of th&estbrook AmericanHe changed his political party enrollment from
Republican to Democrat the day Kennedy was assdssdin He ran for Maine Senate and won
in 1964, where he was Chair of the Education Cotesiit He was also a member of the
Committee on Welfare.

Scope and Content Note

Interview includes discussions of: the Office oicBrStabilization; the 1954 Maine gubernatorial



campaign (Snow moderated a TV interview/debate éetvMuskie and Cross); the 1964 Senate
campaign; the 1969-1972 Presidential campaigmdittg school with Ed Gignoux, Louis
Porteous, Horace Thomas (son of Widgery Thomasjgert of Canal Bank), and Arthur
Bosworth; New England Shipbuilding; covering thel@ Bar Harbor fires with Brooks

Hamilton and meeting up with Stewart Symington &atgaret Chase Smith; Roger Snow, Sr.,
who wrote the official state of Maine song; the msters endorsomg Snow for Senate; Charlie
Payson and his wife; Sinclair Act regarding towntciutions to public education; Henry

Benoit; Ralph Owen Brewster; Louis Jalbert ; Sn@ing the only Democrat elected to state
office from Falmouth since 1914; sponsoring erdiboeof big box voting with Rodney Ross;
and Parker Hoy.
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Transcript

Don Nicoll: . ... June 23, 1999. We are at the home of RBgew in Falmouth Foreside,
Maine interviewing him for the Muskie Oral HistoRyoject. Roger, could you start by giving
us your full name and your date of birth, and yparents’ names?

Roger Snow: | am Roger V. Snow, Jr. My father was Roger ¥m&now. My mother was
Alida Payson Snow. And | was born in Portland imaivthey used to call Adam Layton’s Lying-
In Hospital in June 10th, 1918. My dad was ingbevice and went overseas shortly thereafter.

DN: Where was the Layton Lying-In Hospital?

RS: | think it was on either Thomas Street or Emoing&. | mean, Don, you know | wouldn’t
know that.

DN: | thought maybe you, as a former reporter andtaor historian, would know the location.
Not from the time of your birth.



RS: Well, I'm sorry, but all I know about it, Don, tkis, and I'm sure you can censor the
program if you need to. | had, had a birth injand I've been lame all my life. And my mother
claims it's because, claims that it was becausemdayton and his nurse were having sex in a
neighboring room. She said she could hear theman$way, it hasn’t bothered me but
obviously it was an inconvenience at the time. wds very well known. He was president of
the Maine Medical Association, chairman of it; waadr they call it. His son Adam Layton was
medical examiner for Cumberland County. | thinkwees a fairly prominent Republican too.

DN: Now where did you get your education?

RS: We lived across the street from Waynflete in Bad. And | went there through fourth
grade. And | was one of four boys amongst fourtgds; | didn't like it there. Then they

formed a day school for boys on Ocean Avenue, &witCountry Day School. [Edward

Thaxter] Ed Gignoux went there; | went there. thying to think if anybody else you know

went there; I'm not sure of that. Anyway, thatdedl in 19-, when | was in seventh grade. There
were only like fourteen kids there. Louis Porteat® owned Porteous, Mitchell and Braun

was one of the supporters. His two sons went thidiirace Thomas whose father was president
of the Canal Bank went there. A fella named ArtBasworth, whose middle name was Sewall,
was involved with the Bath Iron Works went there.

Well | went to Lincoln Junior for eighth grade ands paralyzed when | entered the place
because there were forty in the class insteadadrsseven. | think my biggest worry was
finding the classroom | was supposed to be in.r@ ere no academic problems there or at
Deering, which | attended for two years until soplooe year. Then my father announced that
they wanted to send me away to school, and tlisnit know about you, Mike, but in those
days, Don may have been in the same situation, whenparents wanted to do something, well
you did it. | mean, there wasn’t much argumenhdAsaid, “Why is that, Dad?” | said, “I'm
getting all Es,” they had Es for excellent, antistuck around here | could be salutatorian or
valedictorian or something like that. He said, IWMgust want you to get off your ass and work
harder.” I'd never heard him use that word befdrevas amazed. But anyway, so | went to
Deerfield Academy for two years and finisheappa cum laudand went on to Williams

College and majored in French, minored in Spankbu noticed how | pronounced Armand’s
name? Duquette? And your last name is?

MikeRichard: Richard French pronunciation= Ree-shagtd

RS: Richard? But I'm afraid | was interested mordriands of mine at Smith College than |
was in my studies, so | had to go back and takedhgrehensive examination over again. But
I’'m still a member of the class of 1940, and I'ncrsgary at the time, at the moment. Because of
my leg, which | mentioned, | was 4F; | was noténvice. | went to work in a shipyard.

DN: Did you work at the Portland Shipyard?

RS: First | worked in New York for W. R. Grace an@é#s going to work in South America.
But the war came along and all my friends wereijgrand | went to work in South Amer-, in



the New England Shipbuilding Corp. And that wasfirst introduction to politics, because |
was quickly moved from the tin shop, which | liked head the priorities division which bought
steel for the ships. And there were shipyardsat the country building ships, so the demand
for steel was heavy and it was a difficult job &1 gll the steel you needed. And | used to have
to go to Washington to talk to the War Productiaa®l people. | kind of forget now, but | soon
learned that that was a waste of time because youid somebody’s office making a telephone
call from Texas and a shipyard there or Oregonaasikipyard there. And so | stayed home after
that and used the telephone. But Washington itinvarwas kind of fun. After that | took some
time off and spent a year skiing, stuff like th&ind as a matter of fact, it's rather interesting
because | was paid four thousand dollars a yedchwiias an enormous sum of money in 1943.
| didn’t know what to do with it all. Maybe yown tell me, Don- do have any guess as to how
much four thousand would be today in terms ofjrikht would be forty thousand?

DN: At least, yeah.

RS: Yeah, well anyway, | could afford to take a yeHrand ski. | also worked in a bottle
modification plant in Cheyenne, and went to Catifar looked around; plenty of jobs. But | was
drawn back to Maine. And | worked for the CanahB#&or a while and didn’t like it and quit
and told Widgery Thomas who was then the presideatson of W. W. Thomas who was. . . .
Anyway, he said “You'll starve working for the nepegper business.” | got a job with the KJ,
which rejected me, but | wrote a note thanking thienthe interview and they liked that so
much they hired me; it was a weird thing. And Kannett knew that | flew a plane; | had a
private pilot license. His aviation editor quitchine wanted to have me transferred. And | liked
the KJ,The Kennebec Journand | didn’t want to go. But a fellow named Ftexid was then
the president of the company. He said, “What Man@ett wants he usually gets.”

| put him off for three months; | came down to Raortd and went to work for theress Herald

I'd been paid thirty dollars a week &lhe Kennebec Journ#irough general reporting, which
was a little better than the twenty-eight dollamsesek, which I'd earned at the Canal Bank. At
The Press Heraldwithin a month or so | was making seventy-siXalsla week. And |
remember taking my paycheck down to Widgery Thoarabsaying, “Did you say | was going
to starve Widgery?” So | was wifhe Press Heralfor seven years. | organized the KJ for the
American Newspaper Guild which didn’t endear margbody. But it was obvious to me that
the reason | was paid twenty-eight dollars a weeke, or thirty dollars a week there and
seventy-six alhe Press Heralavas the union. So, but Mr. Gannett and | didajeng well
despite that. And I can tell a political story’th permitted.

DN: Yes.

RS: | covered the Bar Harbor fires for him. It mhsive been ‘48, yes, and Brooks Hamilton,
whom you probably know of, was, happened to beti@uag on the island. He worked for the
KJ; he and | covered it together, four days. Irtwed ten dollars from Vic Slake and his
raincoat. Vic Slake is 5'6" and | was 6'4" théim not any more, but it made no sense. We had
no sleep or anything. And finally after being hpee straight nights, Brook and | found a place
that would take us in, and it had one double bebives just plunked down in our clothes. And |
used to make Brooks furious by telling him | was finst man, that he was the first man | ever



slept with.

So, | got a call, (the phone lines were working)ni Ernie Chard who was, | think he was
assistant managing editor, or maybe he was citpeftir The Press Herald And he said
“Roger, Mr. Gannett is coming up for you in the ‘Wyet” which was a twin engine amphibian
he owned; he owned five airplanes. And | said, &?h He said, “Yeah, he’s bringing
Margaret Chase Smith with him.” She was in the $¢oat the time and she was thinking of
running for the Senate. “Mr. Gannett wants yositdeside her and fly around the island with
her and quote her comments.” And then, then | rebes replying, “Ernie, she doesn’t want to
sit beside me, | haven't had a bath or a shavéotordays. But | know what she’s going to say
without listening to her; leave it to me.” So tBathat happened. He said, Stewart Symington,
who was secretary of the Air Force and a Demowras, just coming back from something in
Europe and he had Air Force, had borrowed Air F@oe. “And Mr. Gannett wants you to
persuade him,” (he knew | knew Symington, he wagad of my mother’s), “to pose under the
wing of Air Force One with Mrs. Smith, who will anance her candidacy for the U.S. Senate
tomorrow,” the next day. Whenever it was. Theyaweoming for me. So | said, | probably
said, “Jesus.”

But anyway, it happened. And Symington emergest @if all we went to the Pilot’s Grill,

which you’re familiar with, for lunch. And Mrs. Sth ordered a meal but jumped up and acted
like she was the head waitress; she greeted evdyyblbo came in. We got word that Air Force
One was coming in. We went over. And Dow Fiel&slaen an Air Force base so the Air Force
was all agog with the secretary, they’d reserveaban for him, for me to interview him. He
came off the plane immaculately dressed; lookesl dilsuit ad foEsquire And he was wearing
some male perfume anyway. So he and | went dffisoroom which turned out to be
overheated. And the minute | walked into the rddmew | had him because | kept walking
closer and closer to him telling him what | wantede said “I'll do anything you want to,
Roger.” So we went out to the, you know they useked graphics, slides. Are you familiar
with those, Mike?

MR: Um, what's that? The slides. . ..

RS:. A camera. Well, you put a slide in; they doiftetently now. Whoever their photographer
was took the pictures, handed them to me, handedlithes to me. | say goodbye to Symington,
and Gannett, who was rather a profane man, salterél god dammit, let’'s get the hell out of
here.” So we got in the plane, got home. And ¢ veling profane. | walked in to the city
editor’s desk, sat down and wrote the story veligldy, gave him the slides, and said, “Now,
goddammit, I'm going home for three days.” Andtthvas that. And Mrs. Smith did announce,
and as you know she won.

DN: How had your mother known Stuart Symington?

RS. My uncle was Charles Shipman Payson who gaveitng on the museum. His wife was
Joan Whitney Payson, and Symington was her fingsioo And parties, and they had daughters
my age and so forth, one thing. You just got towhem, that's all. | liked him; he was a nice
man. | think, well that’s the story anyway.



DN: What was your father’s occupation?

RS:. Dad was a golfer by choice and a lawyer by soeoessity. His father was also a lawyer.
But he was never terribly involved in the law. ptacticed corporate law and probate law, just
enough to keep my mother happy. And as you cagejficom the name, she was comfortably
well off. But anyway she, he was club champiomd/e was, he also by the way wrote the
State of Maine Song, the official State of Maine&owhich brings me to an interesting
legislative story. When | was in the Senate, sadghn the House didn'’t like the State of
Maine Song and thought we should have a differéate®f Maine Song. So there was a bill
introduced to do something about a new State ohM&ong. And Herbert Payson, Charles’
brother, was in the House when | was in the sendeewas a Republican and | was Democrat.
He said, “Did you see this bill, Roger?” | sayNo:” And he says, “Well.” | says, “I can’t go;
I've got, to the hearing. Would you go?” And henwand he got up and said, “Did you know
that the father of the chairman of the Educatiom@ittee wrote this song?” And the sponsor
dropped his bill. That was all that was necessamyexercise of power. But, you, | think you
wanted me to say how | got into politics, sometHikg that.

DN: Well, you were reporting for the Gannett papard aifThe Press Heraldand | take it you
left there at some point?

RS: | was vice president of the union, yeah, | léftvas suburban editor, we had, | was vice,
yeah, vice president of the union, the newspapid.gve had the only strike in the company’s
history. Nick Slake was president. Mr. Gannett batten along with me when | organized the
KJ; he probably realized they needed a pay increBséthis was too much for him. And he
thought | was one of the leaders in the strike ciwhvas not true because | was too busy
arranging to buy thevestbrook Americara Westbrook weekly paper. | did obviously wailk i
the picket line, and | did work with a man namedtK&laser who was state editor to try to
persuade the paper’s advertisers to slow downt viha a very unsuccessful effort on my part,
despite the fact that Henry Benoit, who owned Besoivas my brother-in-law’s father, and
other connections that | had didn’t work.

But he thought | was responsible for the strikeiclvh was not, and so he wanted to get rid of
me. And it was kind of an interesting story, It¥edd it. They heard that | was going to buy the
Westbrook paper and Bob Beaks who was the managiibgr, called me in and said, “I hear
you're buying the Westbrook paper.” And | saidg%” And he said, “Well, we’ll miss you
because ....” | said, “Miss me?” There wasething, a light bulb went on in my head, the
way he said it. | said, “Wait a minute Bob, | didsay | was leaving.” He said, “Well, you have
to. You're the union, you can’'t work for the cortipen.” And | said “theWestbrook American
is no more competition forhe Press Heralthan a rowboat for the Queen Mary. I'm sorry,” |
said, “if you want to get rid of me you'll have fice me.” And that was the end of that
conversation.

About a week later he called me in. He said, “Rpgew much vacation time do you have?” |
said, “I have two weeks, but I'm almost in my setheyear. | may have three weeks; I'm not
sure.” He said, “You have three weeks; forget B0 | had three weeks vacation. Then he said



“How much notice would you give us if you left?”said, “Well | told you.” He says, “Well no,
but if you did leave.” | said, | was really beging to catch on to what was happening, | said,
“Well I'd give you a month’s notice.” He said “Wkgive you a month’s severance pay; it's no
problem at all.” So a little later he called me invas in the midst of a story; | don’t remember
what the hell it was now. He said, (and there avasverance pay clause in the contract), he said
“We’ll give you full severance pay, which. . . said, “Bob, all this stuff adds up to four

thousand dollars.” He said, “I'll have the cheok you in twenty minutes.” That was the end of
my career withThe Press Herald

DN: Well did you, you purchased thi¢estbrook AmericanAnd did you also edit it?
RS: Yes, | was publisher. Ray sold the advertisind bhandled the editorial end.
DN: This is Ray Durgin?

RS:. Yeah, whom you mentioned. And I got married56 and | took a five-week honeymoon
in Europe. Ray did all the work despite the faeit the, well | loaned him the money to buy his
half of the paper. And he developed a seriouskdrghproblem, in fact it almost killed him. But
he paid me every cent he owed me, and he workendéodid the whole business for five weeks
while | was in Europe. So, those kinds of problehgswas a great guy.

While | was doing that, Don, this is how | got ingolitics. Do you remember Floyd Nute? He
wrote a column for the paper and two things hapgerefellow named Hugh Saunders, who
was at that time the president of Saunders Brod/astbrook, decided he wanted to run for the
Senate. And he was a moderate Republican; halboight guy, very personable. He, because
he was moderate, found he got no, the conservatvbg party would not pay much attention to
him. And he found that he wasn’t going to be dblgo anywhere; they weren't helping him.

At that point in time | think the treasurer of Sdans Bros., who was his uncle, died, so Hugh
quit. | think he would have won the primary arttlihk he might have been elected. But he was
thoroughly fed up with the Republicans in the senatnd | was publishing Floyd Nute’s
column all that time and Floyd was very disrespécth fact he was nastily disrespectful. And |
had thought of giving him up because | wasn't duileed the way he attacked some of the
people in the Senate, in the legislature and tvempor. And he picked the president of the
Senate to attack who was in the dairy businessk;th can’t remember the guy’s name.

DN: Was this [Earl M.] Hillman?

RS. Probably. He called me up and | was- | was sodéent | didn’t even know who the
president of the Senate was. But he was very mastiie phone, really nastier than Floyd’s
column called for him to be, under the consideratibthe power, not the power, the freedom of
the press. And it annoyed me and | told him taaybell. And, this must have been 1963. And
it was apparent, you would know this, Don, the Rigans were arrogant. There were only
three Democrats, three, very few Democrats, thréeus Democrats in the Senate, including
Emile Jacques, Romeo Boisvert and Armand. No, Wexe the three in theifintelligible

word), there were quite, there were more than that. aByway it was a hopeless cause for
anybody who didn’t get along with the Republicarjority, and it annoyed me.



And | decided, as a newspaper publisher you hdlgeeimce on what people do, and | had been
successful in getting the Westbrook city councibay its councilors and successful through the
newspaper in getting some other things done in bvesk. And | thought it would be nice to
have a direct influence on affairs. And also mayed me that no Democrat had run from
Cumberland County for a hell of a long time. Antidught it would be kind of interesting, so |
ran. And it happened to be the year of the Johtesuislide, Goldwater; you've read about it,
you’re majoring in history. So then | was in thenGte.

DN: Now, as a younger person you'd been a Republican
RS. Yeah.
DN: When did you change your enrollment?

RS: | changed my enroliment the day Kennedy was ass#ted. This was not connected. In
fact | went in and changed it that morning. Arthtin’t at that point decided to run for the
Senate but | was thinking about it. And becaush®iature of the Republican Party, the fact
that | changed my registration was on the frontepafgf he Press Herald | don’t, somebody
thought | might be going to run for the Senatethed was a story. And | must say that although
Mr. Gannett, it had cost him four thousand doltarget rid of me, they were very nice to me.
When | announced, | was invited to speak to the @zatic committee in South Portland, and it
was my first public speech and newspaper men a@ tasbeing very brief. If you couldn’t do it
in seven, say it in seven minutes it wasn’t woghiisg, or something like that. It was very
difficult for me to write a ten-minute speech, bdid. And theEvening Exprespublished it on
the front page word for word, which flabbergastesl m

But the funny part of that is, preceding Dana CGhilhs running; he lived in South Portland. |
guess it must have been more than just a SoutlaRortaucus. He is- was a lot smaller than |
am and the podium was down here, the public addsesem barely worked. And I had to hold
this, I'd written it out because | was scared siffEpeaking without having every word down up
in front of me. And despite that, | got a goododdit of applause and as | say, the paper
published it all, all of it on the front page. Atader on they endorsed me in an editorial. Which,
and | remember it was some union called me up, $eas) said they wanted to endorse me and
would | be embarrassed if they did. And | saidlydu want to endorse me, you do it,” and so
they did.

MR: You said the reactions of your Republican collessgto your party switch were pretty
friendly or understanding at least, in general?

RS:. My uncle called me a traitor to the family andnyg traditions, this is Herbert Payson.
Charlie Payson laughed and he may even have setfiftyraollars. He and his wife, by the

way, were the largest contributors to Eisenhowegimpaign for president. Anyway, my dad
had died. | don't know what he- no, my mother Hastl, yeah, that's right. So that was it.
Herbert was the only one, and he got cancer ddineghis term in office. He was an
environmentalist; he was one of the first onesd Atook over his bills and we got them passed,;



he forgave me.
DN: Speaking of your parents, had they been muehasted in politics or at all active?

RS:. Dad was moderator of the Falmouth town meetinggher was chairman of the
Republican town committee, and | used that in mygaign. | mean, Don, if you remember
then, the registration then was heavily in favoth&f Republicans. And | saw no reason not to
use my Republican connections. The only thing esdvéhat happened, which really was kind of
disgusting: | walked a picket line, this was ydaefore, this was ten years before. And when |
walked the picket line one night, this symphongome concert was letting out at City Hall.
And | knew a lot of the people who went to that.fdct | usually went myself; | reviewed them
for the paper. When they saw me in the picket lihey crossed the street. And my mother
went to a party. Oh, | wish | could think of theygs name; he was an admiralty lawyer- Nate
Thompson. And his wife came. And Mrs. Thompsdd gamy mother, “Alida, it's such a
shame that your son has Communist leanings.” Aather slapped her and left the party.

MR: Beyond your, beyond both of your alignments & Republican Party, how would you
compare your own political attitudes to those aifityparents? Were they pretty similar as far as
you could tell then?

RS: My Republican friends?
MR: Your Republican friends or your parents. Actygdllwas interested in. . . .

RS: | don't think | was at all different from what nmgother would have wanted. My father, |
probably was more liberal, but largely becausediebed in Republican control. | can cite one
story when he was moderating the Falmouth town imget was living at home. At supper he
told us a bill was coming up to put town water adgewood Drive, Ledgewood Road?
Ledgewood Drive, and that there were only threelfason it that were all very poor. And “It
was ridiculous for the town to spend seventy-fiveusand dollars just to put deep water to serve
three families.” And when the article came up notimer stood up and voted in favor of
passage, and the bill passed. And dad was furibden’'t remember how | voted; | probably
voted with her, | don’'t remember. Well maybe Ididl just don’t know.

But, no, | think, I would think that most of thenould have agreed with what | was trying to do.
It was the old guard Republicans who didn’t. Ampliess | was fairly conservative fiscally,
within reason. But | sponsored the, the majorltsibonsored was the one which was the
Sinclair Act, you remember, remember that. It wasethod of paying for public education,
which depended, which each town contributed, ardabalthier towns contributed more. It was
based on the property tax, and it still is to s@xgent. And | of course sponsored the State
Museum. That was interesting, and that's becagae Gannett asked me to. | didn’t want to
because | was busy.

DN: It was Jean Gannett who proposed the State Musa?

RS. Yeah, not my idea but it was a good one. Thel&inAct wasn’'t my idea, but it was a



good idea and | sponsored it, and. . . .
DN: Tell us about the fight to get the State Museyaproved.

RS:. Oh, well we had, Rusty Edwards is the Democrait tlcouldn’t think of his name, when
Dana Childs asked me, Jean asked him to ask neitptd make this correct. And | said |

didn’t want to because | had some forty other bbillsas sponsoring. Because, it seemed | was
having good luck and a lot of people had askedareponsor bills. And | was, if | liked the bill

| did it. Anyway, Dick Berry was in the house amelwas on it. And we had meetings at the old
Pine Restaurant; well it doesn’t matter, they alevthere. And we invited a lot of people and
stuff like that, and we finally got the bill togeth And we had to combine, in order to get
support, we had to combine the library and theigeshinto the State Museum bill, which we

did. And | went all around talking about it.

When it came time to put the bond issue, which fivesmillion, | think it’s five, five and half
million dollars, up for vote, (as you know a legisire has to approve all bond issues), I, Rusty
and Dick came to me, and said, “How are you goar®y We got- they got it through the house,
how are you going to get it through the senate?t Asaid, “I'll be damned if | know.” Bud
Reed, who was a good friend and whom I'd done aflévors for, and I'll tell you some of
them later, was against it. Floyd Harding, thearigj leader, was against it. A senator from
Rumford who worked in a paper mill there didn’t knthe difference between archives and
anchovies. And he made a speech about archivessatxd dressing or something like that. |
can’t think of his name.

DN: Is that Norm Ferguson?

RS: No, that was not Norm Ferguson. Norm was a Riggarh this guy was a Democrat. And
there were two of them from that county; | can foud his name. But he had seven kids; I'll go
back to that. You may not want to know his namell you a story on it, but he. . . . Anyway,
| said, “I don’t know, I’'m going to call a caucusdl’ll talk to them and that's all | can think

of.” So | did, and | called the caucus. And Ali8nwho sat beside me on my left, | had a lot of
books and | said, “These are not to talk aboutes€hare here in case you need answers that |
don’t know offhand.” He got up and he had nevegifen; he thought | was not a good
Democrat because | was a Republican. He had nfou&epublicans; they were slime. And |
was still slime, and he called me all kinds of namBasically | came from a wealthy family, he
brought that up, he brought up some other stufivaks kind of disgusting.

But the minute he started doing this, Don, | s&ie"got this,” because | knew what the

reaction would be. And then Armand Duquette, wias whairman of the Appropriations
Committee got up and def-, saidpbken with French accgriRoger is a good man; he’s a good
bill.” And Elmer Violette whose French accent waspuite so pronounced got up, as chairman
of the judiciary Committee. Violette and Reed spakainst it but they lost. And there were
only two votes against me, and they were the amty tAnd it passed the Senate. Obviously the
Republicans were of no consequence; thank God tiere only three or four of them. | can’t
remember who they were. | think, well, | can’t emmber who they were. | have the book. So
that's how that got through.



DN: You were saying that you did some favors for BRekd?

RS: Yes, | sponsored the Sinclair Act Bill, which waschool subsidy program for him. And
the other one | did was the University of Maine @hassue, which was fourteen million dollars.
He handed it to me one day and said, “Roger, wgbtdo act on this tomorrow, but we don’t
know what the hell to do.” | said, “It's your baind | think we’ll do whatever you tell us to.”
And | was going home that night; | called up myengind told her about this. | said, “Gee,
somebody should have been paying me twenty-fivaghiod dollars a year for the last two years
so | know what the hell I'm doing with it.” Butlboked at the bill and it was giving all the
money, practically all the money to Orono. Andés obvious to me and particularly to my
brother-in-law (Arthur Benoit, who was on the boafdrustees), that Portland was developing.
And, I'll come to this later; Portland was develogpiand needed more money to develop. And
so | switched seven, | think seven million dollatsok away from Orono and put in Portland. |
called most of the trustees; none of them wouklaabut it. | called Lloyd Elliott who was the
president and he wouldn’t discuss it. None of thvemald say a thing. | said, “Well, I'm going
to do what I think is best now,” | did and it padse

Later I did sponsor on my own the bill, which uadithe state colleges into the university
system, or brought them into the university systenad merged the two in Portland. Actually |
sponsored a study act and |, we passed it. Arddyaded Frank, Gov. Reed, who was a very
good person to work with despite anything peoplg s&y; he was wonderful to work with. He
did everything | asked him to, he was a very gostgmher. |, we lost a couple of things that we
both wanted, but I've forgotten what they were ndde signed it, he appointed the people |
asked on the study committee, and that was thatl tAere was something else he did which |
sponsored. We joined the, what's now the New Brdjldigher Education Association, which
wanted Maine to join, a compact for educationalked the governor into it. . . .

DN: New England Board of Higher Education?

RS. Yeah, he called a meeting and it got passed.tiise things were not favors for Bud; they
were my ideas.

End of Side A, Tape One
Side B, Tape One

DN: This is the second side of the first tape, therview with Roger Snow on Wednesday, the
23rd of June 1999. Roger, you were talking abegislative service and in the course of it you
mentioned your brother-in-law, Arthur Benoit, whdlae time was a member of the board of
trustees of the University of Maine. And also ymve talked about your immediate family.

Tell us something about the Benoits, Arthur whonnedryour sister, and particularly his father
Henry.

RS: Oh, they were a family | got to know very wehrthur really was my cam-, well he was
my campaign manager when | ran for the Senatdrgtdifne. My mother-in-law was my
campaign treasurer. Arthur was the guy who gothirgking about the University of Maine. |



forgot to tell you that | also sponsored an incegastheir operating budget. And he introduced
me to people, and you know how important this ispwgave me the facts. And | said “The facts
have got to be incontrovertible, absolutely,” anelytwere. There was a nice lady who has since
died, Edith somebody, who was secretary to thedbofitrustees. And everything she gave me
about underfund-, “Well, how did the UniversitylM&ine compare with other state universities
as to how it was funded?” She funneled this thhoighur and Arthur would suggest things for
me to emphasize.

He was very active locally, and his brother LouenBit, his brother Louis Benoit who you
probably heard of who just died, was also veryactiAnd Henry Benoit himself sponsored the
milk bottle, the milk bottle poll. There was tadkout a civic center; this, God knows when this
was. Henry thought we should expand the expo. vadhad a milk b-, he persuaded the dairy
people who then delivered milk — (are you old erotggremember that, Don? Okay, see, he’s
older than he looks) - to do that. And I've forigot, obviously we got the civic center
eventually. But he was a very highly respected@eland he was a civic leader. He headed the
United Way, or what was then called, what did wiétb@ United Way? Community Chest,
during the war; WWII. He himself | think served\iWII, as did my dad. He, both his sons,
Louis and Arthur were very, very active, argifle - I'll close that window in a minute -
referring to very loud motor noisgshad three daughters. All of them, | think |eththem:; all
good kids. He was one of the first people whomdw to have symptoms of Alzheimer’s, and
he stayed on with the store much longer than haldhw@ve. Arthur did, too. Arthur had a
heart condition and worked longer than he shoulethand Louis had stomach cancer.

Well, they were a very well respected family. Thggw up on West Street in one of those row
houses, which were owned by the J. B. Barnhameeatdhe time, and then moved to the Cape
when business prospered. Benoit's was starteddoyyt father and, who was Arthur Henry
Benoit, and Henry Arthur Benoit, and my brotherdam+ was Arthur Henry Benoit, and he
named his son Henry Arthur Benoit, who would naneéhis son that way. In fact he became a
Democrat, became, you know, they were, I'll teluyastory about them; you asked me this. My
sister was, my family are Episcopalians; the Benaie all Catholics. And they were married in
1944 in a chapel at Fort Williams. The priest wharried them did not approve of a Catholic
marrying out of the faith, and my father didn’t apye of it either. But anyway they got
married, and he read the dispensation as pareaoféuding ceremony, which was infuriat-,
infuriated my mother particularly and upset botmkeand his wife Kitty. And the reception
was held at my grandmother’s house in Falmouth¢lvis in (nintelligible word. The priest
showed up at the reception and my mother turnédrtdenoit and said, “Henry, throw that

man out.” And Henry not only asked him to leavat, liad him transferred to the South Pacific,
because his wife’s uncle was Bishop Walsh who waember of the Catholic, Archbishop to
the Catholic Church. Are you a Catholic?

MR: Yes.
RS. I don’'t want to offend you, Michael.

MR: Oh no, that's fine.



RS: | don't think you are; | don’t know why.
DN: No. The- Henry was an active Democrat.
RS: Yes.

DN: And a man of strong opinions as | recall.

RS: Yes, and he was on Louis Brann’s staff and Ik#nthur was on, well | know he was on
Muskie’s staff. | really can’t, well, Arthur waew much a husband of the period; he could
cook. | encouraged my sister who became a Demoauorttct everybody in my family (except
my brother who'’s a Republican, and I've urged hmhto change because it’s nice to have one
Republican in the family), ran for the school boandi ran for the town council, and was
chairman of both. Arthur would get very upsethégidn’t cook his dinner before she went to
the council meeting. And in fact one day, one @wagn she had their only car, he walked to the
town hall to upbraid her because she hadn’t donetung. He became a bit eccentric after his
heart trouble got to him. And he and | built dfssi. Are you familiar, any of you sailors?

MR: I'm not.
DN: | know what a sailfish is. . ..

RS:. Well, a sailfish is a fourteen-foot sailboat. dwe drank so much beer while we were
building it that we got one of the ribs in backwaehd we had to take the whole, the damn thing
apart and put it back together again. Oh well.

DN: I'd like to take you back, Roger, to the 1950sew you were publisher of thWéestbrook
Americanand the Democrats were just getting under way weittuilding the party, and ask you
for your recollections of Frank Coffin and Ed Muskluring that period.

RS: |1 didn’t know Frank very well; | got to know hitretter as time went on. He, | first knew
Muskie. | think he was involved with the federavgrnment before he became governor; OPS
or something.

DN: Office of Price Stabilization.

RS: Yes, and | first got to know him when he washattoffice, because one of Mr. Gannett's
first efforts to get rid of me involved encouragid Muskie to offer me a job in the OPS at
some time. | was not terribly interested in thist | did talk to Ed. And | remember that he
would say “Yes,” he would do something, and therouldn’'t hear from him for ages and I'd
have to call him up and remind him. And as | Ibaick on it, | think they probably did not want
to find me a job at OPS and | was not particulartgrested in a job in OPS. But that's when |
first met him. And | tookt@ping paused - very noisy engine outsidéhen I think earlier, |
don’t know if we were recording, | told you abontarviewing him for Orrey’s?) station?

DN: No, we weren't recording then, so let’s talk abthat.



RS: | was asked to help interview him and Burt Cr@&s;ton Cross, who died recently, for the,

| think we had a very short range TV and | donibkhvery many people watched it. But both
Muskie and Cross accepted the invitation. Andaswa walk-away for Muskie. Cross, | think,
didn’t think he had to do much homework for it. ebgressed his opinions without
documenting them. Muskie would express an opiaimh document it. And | came home and
told my Republican family that Muskie had it, rgatlad it. | think | had the Westbrook paper
then; | was not working dthe Press HeraldBut one story you might like to know about

politics in that era concerns Fred Payne who, @vémes, he was governor in the ‘40s. | think he
followed Sumner Sewall.

DN: Uh-huh, he was governor from 1948 to ‘52.

RS. Yeah, yeah. | covered both Owen Brewster, R@lplen Brewster, but he dropped the
Ralph because his initials became ROB and a Ipeople didn't like him. And so he thought it
would be better to be called Owen Brewster. Hmwple of stories of politics in those days if
you want them: Brewster got in trouble because®thpport of Pan American Airlines. And
[Howard] Hughes, who owned TWA, | can’t think oklmame, anyway, caught on to the fact
that Pan Am was doing all kinds of favors and giviBrewster free flights and his family and all
that kind of thing. And he, the Senate had hearihthink. Anyway, one night Brewster was
headed back from Washington when Hughes made satimer Istrong charges against him, and |
was told to go down and get Owen Brewster's commentthis. And | knew he was taking a
night train in New York. So | got him out of hisknocked on his compartment door, told him
what was happening, he quickly threw on a coatrasbded out to a phone booth; they didn’t
have cell phones of course. And | very adroitlg Boood behind the phone booth so | could
hear what he was saying, and did so.

And | have a story saying he’s of course denyingut when we covered Brewster, he had once
sued Mr. Gannett and collected I think it was fahtgusand dollars. So Mr. Gannett didn’t trust
him. So when he talked, usually he was double-esnfAnd | was part of that once. He spoke
at a grange hall off Forest Avenue, and Bill Larttggewhom you may know of, was then the
working for the AP. And he didn’t know BrewsteutiBrewster knew me. | sat in the front row
and made certain that Brewster said what was mt wbhim, then | left. And Langzettel was
there to make sure what he said then. Fortunhtebtuck to the, but we double-teamed him
every time, somebody whom he didn’t know wouldrsithe back row. They didn’t have tape
recorders.

But getting back to Payne, Payne was involvedliguor scandal. He, his bag man was
supposedly a guy named [Edward D.] Rabbit Talbevtig was Mr. Gannett’s political reporter
who kept Mr. Gannett entertained with politicaliit$ the way the FBI director, Hoover, was
supposed to have entertained Mr. Johnson witht§idi various politicians. He was apparently
Payne’s bagman. And a fellow named [Herman] Samagho owned wineries and liquor
distilleries in the Lewiston-Auburn area, near BaBmllege I'm sure, was the guy who put the
cash in the bags. And Gannett had his editorgf ain some absolutely outrageous cartoons
about Brewster sitting up, well Payne was runniggiast Brewster for the, you know, Senate,
sitting up on a throne and Payne kneeling in fadritim asking forgiveness for something. |



don’t know, it was ridiculous.

| was invited to cover Payne, | was told to covayrt’s major- a major campaign speech at the
Old Falmouth Hotel, which had a huge ballroom whgho longer up. It was on Middle Street.
So | went, and Payne knew me. Anyway, | sat thétead a copy of his speech and followed it
to make sure he said what he was going to sayhamiid. When the formal part of his speech
was over, | got up to leave. And | was sittingyfahad not seen me but | was sitting fairly
close to the front to make sure you hear; repoderthat. | stood up, he saw me, he pointed his
finger at me, he said, “There is Mr. Gannett's gsmoWhatever you read in the paper tomorrow
is going to be totally wrong. It won't be whatdid, it will be something else.” Of course
usually reporters are quite meek. Well | got qaiv@oyed and | turned around and said,
“Governor, you've got to read every goddamn worthie paper.” Went back and said, “We're
publishing this word for word. If you don'’t, | gui And that was that; we did. But, Paine got
elected as you know, and, for governor who sucatddes. Smith succeeded him. Oh, no. ...

DN: It was, Burt Cross was elected. This is theétion.
RS: I'm talking about the, yeah, Mrs. Smith was edekin ‘48, Payne beat Brewster, yes. . . .

DN: In‘52. And Burt Cross was elected that ye&o. you were, you worked at the paper until
‘5-....?

RS. Fifty-three.

DN: Fifty-three.

RS: November. | left a month after the strike.

DN: Now, Ed Schlick was the president of the unidremwyou left the paper.

RS. I'm not sure. He was very active in the unidhmay have been Wally Prey, | don’t know
if you knew him or not. | remember when we haddtrée vote, the only thing | had to do with
the, as vice president was fill in when the pr-. Well, Wally fainted while we were taking the
strike vote, so | had to stand up and run the mgetAnd | was not happy, because | hadn’t
learned to conduct meetings at that point in tirhthink you probably know of the Muskie
anecdote in Don Hansen’s book, which concerned ltie.. . .

DN: Refresh our memory on that.

RS: Well, sure. We gave a big party for Muskie. Wated a hundred and twenty people. We
lived in a much larger house at White’s Landingé¢heAnd there was the most, well we hired a
bartender and a caterer and stuff like that. Aedmwited only Republicans because all my
neighbors were Republicans, and ninety of them cavheskie was late, which didn’t surprise
me. And it was raining; it was an awful day. Waahhe bar on the porch but people, screened-
in porch, people still go out there to buy theindls. My eighty, well she wasn’t eighty then,

my aunt came; she was a Republican. And she‘$didye to go home; my husband is furious



with me for coming and | want to see your senaWhere is he? And | was running for the sta-
and | said, “I looked all over; | couldn’t find hiin| looked all over the house. Finally | went
upstairs; it was a big house, eight bedroomsndllfy found him in my son Burt’s room reading
to my children. And he said, “I'm sorry Roger, lanithis. Excuse me.” | said, “Well that’s
okay but my aunt is going to kill me if you donttroe down and meet her,” so he did.

And, the only other insight | have on, there’s altawo more if you'll bear with me, you asked
me about the Benoits; if | could go back to thatiaute. They were planning to have Ed and
Jane for dinner. Jane was a good friend of mgrsssbecause they each had children who were,
| told you, manic-depressive or something like thalhey have a daughter. . . .

DN: Martha, who. . ..

RS: Yeah, and Judy had a son the same age. Theygwerg to entertain him. And my sister
had a woman named Frances Matthews who helpeddmeand so forth in the house; came in
occasionally. And they were getting ready for Kheskie's for dinner. And they were both
small, my sister and Mrs. Matthews were small. Mrd. Matthews started to get up to the top
shelf to get down the best china. And Judy sah,“l’'m not using that, Frances.” And Mrs.
Matthews said, “Who are you waiting for, the Pope&&t that was one sideline.

Another sideline on Muskie, | generally refuse totg these hundred dollar a plate, fifty dollar a
plate parties, but there was one in Lewiston thedted to go to for some reason; fifty bucks.
Usually I'd get in, when | was in the newspaperibess, without paying. But | went to this one
in Lewiston. And Muskie, | was chatting with himdahe said, “I hate these things, Roger,
they’re so boring. And | don't like raising mon&ySo that was another insight on him. I'll go
back and give you one other political story. I'amning out of them. But do you remember
Everett Dirksen?

DN: Yes.

RS:. He came to Maine to give a speech during theigeatal campaign; | don’t remember
what year it was. But by that time TV was much enoustomary, much wider spread. And he
was giving a press conference or a conferenceedfdistland Hotel. And | was a Democrat at
that point and | was in the state senate. | wentifeWestbrook Americarand the only seat in
the room was beside Dirksen and it was in frorthefTV camera. And | sat down in it, and
somebody introduced me to him. The look | got filmm, you wouldn’t believe. And he was
apparently a pretty heavy drinker. Somebody haddint him a, some timid elderly lady asked
him what he liked to drink and he said bourbonwaater, and she brought him one and it was
pale like this: “Go back, put in three times ascmil She scurried away and did that. And | sat
beside him all the time he was interviewing. |washe camera. | thought it was funny; they
didn’t.

DN: What, you were a reporter and then a publishdrealitor during the period of the ‘40s
and ‘50s. And what was the press corps like ise¢hdays?

RS: It was a friendly bunch. At least there werertean reporters for theress Heralda



larger staff | think then, oh | don’t know aboutwmoWe were all most of us friendly. But some
of the reporters were rather private about theatdieand that was usually | thought an indication
of a lack of self-confidence. There was a veryasatble rivalry between, particularly the bank
owner who was in the Gannett papers. We tried¢®os them; they tried to scoop us. | was
covering a story in Ellsworth for, about Garry Dawho was announcing he was a citizen of the
world. And he was renouncing his American citizepn the steps of the Ellsworth city hall.

| went up, listened to him, went back to- | thinkvias called the Excelsior Hotel in Bangor, and
wrote the story, took it down to Western Union, ket up my typewriter, put it in the car,
packed my suitcase, mostly packed it, went to bed.

And about six in the morning | hear the fire engioatside, or fire sirens. Or, | thought “this is
one | don’t have to go to.” But about two minuk@®r somebody banged on the door, “Get out,
get out! The hotel’s on fire!” So I looked ouetiwindow; | was on the second floor but it was
only about thirteen feet to the ground and | figureould tie the blankets together and get out,
so | took my time so | went and put on my coat palled pants on over my pajamas, closed my
suitcase, and | was prepared to toss it out theavin And | heard a woman crying out for help
outside the door, and my aunt had taught me altagsow the exits when you're in a hotel, so
| knew where the exit was. So | opened the ddevas smoky, couldn’t see anything, went. |
heard her, said “Speak Again; I, oh, | know whé&e éxit is.” Took her hand, she had a
daughter, led them out the front stairs which s, fand immediately called tiRress Herald

the Evening Expressand, which, and also WGAN at that time which ipoin the air.

The hotel clerks didn’t know who the hell | wasteey answered every question | asked them
about who was in the hotel, how many were theteh&l. And | called up the paper and gave
them this information. And then the head photobesigor theBangor Newswhom | knew,
showed up, saw me standing there dressed in, agjyaidly dressed, and said “What the hell
are you doing here, Snow? How did you know ablois?t | said, “Well, we know what goes

on everywhere, John.” So it was really funny. Arfidourse it was the lead story in tBepress
with my byline. And then | went back to the, | viém Orono, the university where | had a

friend and walked into his room, and said “Cantldyessed in your room?” and turned on a
radio and listened to the radio reports of thedine phone them in to the paper, so that was one
thing.

Oh, you asked me about the press corps. TheyfwereThey, | don’'t know if they were as
well paid relatively speaking as they are now. Whkeft the paper in 1953, the strike gained us
four bucks. It wasn't really over money, it wasowther issues. But, so | was making a
hundred bucks a week. And I think now the topescaporters probably make forty thousand,
thirty-five to forty-three or something like thand | don’t think they hire people now who
don’t have college degrees; they did then. Thieg tior college degrees but didn’t always get
them. It was, it was fun. | loved the businessl brefer to myself now, (I think you know that |
went to work for the university shortly after | gmit of the legislature), but | refer to myselfeas
retired reporter or as newspaperman. Frank, ang thteresting: Frank Coffin; | really didn’t
know Frank very well. | used to run into him and were reasonably friendly. He is highly
intellectual as we know, and | always felt a litteerawed by him. | don’t know how you felt
but that's the way | felt.



One of the fun things that happened to me as apsyes person, you | know were with the
Maine Medical Center as planning director. | ddmbw how much you know of their history.
But when Blue Cross Blue Shield wanted to invotgelf with the osteopathic profession as well
as the medical profession, it was a controversyd many, many medical doctors didn’t care for
the idea. And | was, in addition to the aviati@iter, | was sort of the medical writer for the
papers, so | covered all of that. And | persontidiyught the osteopaths had a case, but you
weren’t supposed to show your opinions. But tleesfaccasionally spoke for themselves. And
| think the MDs were annoyed that they were geti§agnuch coverage.

And | was writing the story, so | went to the annuaeting of the Maine Medical Association
held down at Great Lakes, some old resort hoteld IARgot dirty looks from some of the doctors.
And the head of the Medical Association, or onéhefdoctors who was a very prominent
Portland doctor, asked the president of the asogito have me leave their formal meeting.
And he told me that, and | said “I'll leave if yqut it to a vote, but you know I'm going to find
out what happens.” And he put it to a vote. | vgrone vote, and | sat at the same table as the
guy who tried to have me thrown out. He kept givine dirty looks all through the meeting; he
was furious. So, you can see, feelings, | dondvkmow how much that happens. | know you
get occasions when you don’t want the press tlbertethis was quite open.

DN: Was your- | guess relative by marriage Dan Hameolved at that point?

RS: No, But Dan and | were buddies in the legislatuhen | was in the senate. Louis Jalbert,
who probably would rise from the grave to be int@med if you asked him, wanted a medical
school in Maine. And | thought it was a silly idea ridiculous idea, and it turned out so did
Dan Hanley. In my view, the expense of the medicabol would have taken support from the
university system, and so | was opposed. And Laais very upset. But Dan Hanley was with
me all the way. | had another incident that ineolthe chiropractors. They wanted the law to
change so they could practice, so they could geteve’ compensation payments. And John
Gibbons, who married Dan Hanley's sister-in-lawth§aBenoit, was very much opposed to this
and so was Dan. And they convinced me to oppasgewhich | did successfully my first term

in the senate. My second term in the senate | Sanll oppose it but one of you has got to
come and testify. | won’t be a front for the mediprofession.” So | got John to come. He was
very reluctant to come, bring x-rays of people lad been injured by chiropractic treatments
and so forth. | hope your folks aren’t chiroprasto

MR: Oh, don’t worry about it.

RS: And we succeeded and it was interesting. Afteftlthe senate Dick Berry took up the
cudgel and opposed the chiropractors by reading friy testimony, which annoyed me.
Eventually they got their wishes. In fact theyetitened me, and | think they were ready to bribe
me. | had two of them visit me at tAenerican And | just had the feeling, Don, that if | said,
“You guys never advertise in newspapers do you&t'ttiey would have taken that and | would
have been deluged with advertising. You know Beéd | presume.

DN: Yes, | know Bud.



RS: It leads me to another story; | may be gettingywom it. Bud, Dana Childs and | were
invited to a meeting at Orono. | was still, | wdmirman of the Education Committee, | was still
chairman. And | guess the university was tryinghiank us for the support we were giving them
or something; | don’t remember the details. BuinJReed was governor and he was there, too.
He and | needed to go to the bathroom at the sianee $0 | went down, and he came down. |
was standing there and he was standing there. IQmiyevalked into the roo-, some other
person in need walked into the room and said, “@regnor, I've been dying to meet you.” And
| thought, “Oh Jesus.” The governor very quicklyitshed hands, stuck out his right hand,
shook hands with whoever it is. At that pointimeé both Reed and Dana were thinking of
running for governor. So in the car going bac8ldlthem the story, “You guys have got to learn
to pee with your left hand.” | love that story.

DN: During your- You've told us about running foetBenate in ‘64 and Ed Muskie
campaigning for you. Did you have many dealingthwim and his office while you were in the
Senate and he was in the U.S. Senate?

RS:. The only dealing | had with him in his office waken | @side, addressing dog, Sadie, lie
down - if you want your feet washed, take off yahares, she’ll do)t Do you remember the
case of the Prestile Stream? We lowered the @lz#ns. One vote | regret. But he and John
Reed both of them were supporters of that legistatand my view was they know a lot more
about it than | do and so I'll vote for it. Andlid, and the only two people who voted against it
were Bud Reed and a senator from, whose nameétidrom Androscoggin County who'’s died
since, who was a Republican but always voted wiéghemocrats, | think. That’s the only
dealing | remember having with him or his office

| think it was through Arthur, who was in, ArthueBoit who was in much closer touch with him
than me, |, knew his views on various things beti&thile he was in the Senate, Bob Shepherd
of course, that was a friend of mine then, knewtwyes going on there. Five o’clockeferring

to electronic beep So | knew about some of Ed’s problems through.BANnd I think at one
point in time he was drinking a little too muchnd\he pulled himself together, got over that,
and after that was when he ran for President, whighvere all very enthusiastic about of
course. | heard some story about him at some ngebtit | can’t remember it very well, where
he said the wrong thing, had had too much wineorething of that sort. But he said he was
bored with the Senate at that point, so | undedstomm Shepherd, who was his press secretary.
Bob, by the way, just lost a house he owned imBwick.

DN: Yes.

RS: | haven’t seen much of him since. | saw quibetaf Jane because she would be at my
sister’s from time to time. And she and | got tm each other rather well. | liked her. Oh, |
had another experience that I, with you sittingehérwhen | was at the university as public
information, USM, one night | got a call that Musls daughter who went to USM, | don’t
remember which one it was now, had been attackedriiireatened with rape by two USM
students. And so this was at midnight; | got &ftaimn somebody or other. And | got dressed
and went out to the Gorham, where she was a studert the captain, the chief of the Maine
State Police got there in nothing flat. And | wasre and the president of the university was



there and the vice president was there.

And Jane had come, no, not Jane, the daughterdmael lsack. And my investigation had shown
that she had been in this pizza joint and thenahfedv too many beers and she asked these, had
too much beer. She asked these, some guys a¢xhéable for a r-, where they were going and
would they give her a ride back. And | think orieglem knew who she was and thought it
would be, this is surmise on my part, but anywayragle a pass at her and she screamed rape.
And they were in front of the dormitory, and of c¢eelithat caused a big ruckus. And that’'s
when | was called. And about, and | was, my vievwaahow, of course they were all asking me
how should the university handle it. And | donftdwv why it was up to me; the police were
there. But anyway, my view was that there’s naihimong with some student. . . .

End of Side B, Tape One
Side A, Tape Two

RS: Is it going?
DN: This is the Roger Snow interview, tape two, $ide. Go ahead, Roger.

RS. Her brother arrived, the daughter’s brother, Bmdnot sure but another sister. And they
were with her and she was hysterical. Ed calledngpwanted to talk to me. This was about
four in the morning at that time. And he wante&now what had happened and | told him what
| thought had happened. And | was quite clearlihithat’'s what had happened. And he was
then running for President, and he said, “Do yalize Roger what would happen if this story-
if the facts appear as you relate them?” And theefound some others, and we talked for forty-
five minutes. And he, at four o’clock in the margj finally convinced me. And I've forgotten
what | told the press. Of course we were gettatsdrom all over the country, and even
outside the country, and | just dropped the bedrqa. But | don’t know now; it was my
opinion, but | wasn'’t there to see it, so the heth it. | went home at six in the morning and
turned it over to the State Police guy who wasemnft of mine, their public information guy, (he
seems to have left, | don't remember his name) veertt home to bed.

DN: And in the conversation with Senator Muskie, hbaw did he deal with you and with the
situation?

RS: He was very calm. He wasn't, he, in fact he itagmset with me; he didn’'t get mad at me
(and | know he’s supposed to have had a tempe&vdmsaw it), for telling him what | thought,
and what | thought | should do. He was very ratbaied obviously in forty minutes or whatever
the time frame was, we talked about many thingguding the, a tendency of college students to
at some point during their career have too mudlrittk, and the fact that | had had that happen,
he had had it happen. But at this time in hisdifiel his daughter’s life, it was going to be a
dreadful thing, and I think | did a favor. Andadurse the justification for me was that | didn’t
know this was what happened, but it was the logieguence of events. | don’'t know, maybe
she didn’'t have too much to drink, maybe the gugena pass at her. But she was drinking beer,
and he was drinking beer, and that's what they, shelkids said. So, | guess | obviously saw
him after that, but we never referred to the inotdegain.



DN: Mike, did you have any questions?

MR: A couple, actually. A while ago you mentioneduisoJalbert. How would you, how do
you assess his influence in the legislature, eapgduring the time you were in the senate?

RS. He wasn’'t, my time in the Senate? Well, he-dndi particularly care for him. I'll preface
this story by recounting my first meeting with hih.Arthur, when | was running for the senate,
Arthur wanted me to go to some meeting- Arthur Bewanted me to go to some meeting in
Lewiston, or Auburn with him. And | had never ndatbert; | didn’t know, | knew he was in the
House and so forth and so on. And Dana Childsmaderating the program. We were sitting
there and somebody else was talking. And themtlais walked in that was, had too much to
drink and got up and blathered on and on. | dikndw who it was; | didn’t hear his name when
he was introduced, or if | heard his name | ditkmdw anything about it. And | said, Arthur,
(unintelligible word | want to speak to Dan and see if he can shutdthek up. And it was

Louis Jalbert; that was my first, | didn’t meet hihen.

But | had another run-in with Louis in the senatéad no problems with him excepting, |
mentioned the medical school. And he was- | dtiiftk | ever had to be very public and
discuss this with him; | don’t remember, | thinRut one bill | did have to discuss with him.
Somebody had sponsored a bill to allow the Sundbe/af beer in convenience stores. This
was, oh 1965 or ‘6, something like that. And tinéya@onvenience store operator | knew was
here in Falmouth, and he was very much opposed.d8cided to oppose the sale of beer in
convenience stores on Sunday. And there was slaéige dance the night before, and I'd
invited Hugh Saunders and his wife to the partiieyfcame. And during the dance people kept
coming up to me and saying, “Can | speak to yoliiey were saying, “Don’t introduce your
amendment,” which would have killed the Sunday.s#tlevould have permitted the Sunday sale
of drink with meals in restaurants, but it would have permitted the Sunday sale of beer in
convenience stores or anywhere.

And | finally changed my mind, that | would probwlslot introduce the amendment. And | went
to the legislative documents office and said | gaisig to withdraw my amendment, and went
back to the senate. And | was called out of tmateby Louis Jalbert, who invited me into the
president’s office. Bud Reed wasn’t there; we waseé the two of us. And he said, “If you,” he
said, “you know, if you sponsor that amendmentgtidng to pass.” And | said, “Well, | don't
know Louis. Most of the stuff | sponsor passedpgmrhaps this won’t.” He says “Well, if you
do so, I'm going to kill your goddamn crash prograimch gave the University of Maine a
million dollars more than it asked for, and I’'m ggito kill this, this, this and this.” He was very
nasty, and it infuriated me. Made me so mad tlaidr’t tell him I'd withdrawn the amendment.
So | just went back, it came up, and said | widlwdthe amendment. And that was that. But of
course he thought he'd done it. And that was omqperence.

And then of course | served in the House in the-Tld too. | asked Louis to lunch one day.
He’d been having these programs of sickness ankin of gotten so | kind of liked him, so |
invited him to lunch. We went to someplace in Astgufor lunch and we had a nice lunch and a
chat. And | asked for the check, and he says “Monbt paying for this.” He pulled out a



hundred dollar bill, which practically nobody cadliaround in those days. And I think he was
just showing off; that was my view of it. He anddt along very well at the end. But that'’s,
does that answer your question?

MR: Yeah. One other thing I'm curious about conng:etéh that: did you ever hear him use
the word “click,” or “clique” connected to any gnesiof maybe Democrats or other legislators?

RS: Did | ever hear Louis use that word? No.

MR: The other thing, it's kind of a different topi&ut | was wondering about, you've lived in
the Portland area for many years, most of your I8e how would [you] say that it's changed,
maybe politically, economically, socially over thears?

RS:. Well, of course, it's changed to the extent thaitland is not run by a small power group,
mostly Republicans. | think the elections are@open now. It was a larger city when | lived,
we moved to Falmouth in 1931 and | think it hachéyghousand or something like that in the
1920 census. | won't swear to it; you'd have tedhit out. It's now sixty-four. Every time |
drive in there, Mike, | wonder what my parents wbthink if they could come back. The time
and temperature building and the building next tedre the only buildings over nine stories,
over eight stories, at that time. It's not pobtily as controlled by a small group as it was. And
Falmouth, | should tell you that I'm the only Demaicthe town has elected to state office since
1914. So it's funny. They vote socially, we voted I'm sure we’ll going to support the Gay
Rights Amendment. We voted for it in a state meadout they vote Republican in state
elections. They voted for Muskie, they voted fatpn’t think they voted for Dukakis, but they
vote, | think they might, it goes Democrat, thetiorzal elections, no. And a lot of the state, in
my view, is somewhat like that. You will find srhedwns, it's very seldom that they will elect a
Democrat even. Although the Democrats now, arfeaimouth the registration is about one-
third Republican, one third Democrat, one thirddpendent. And statewide, you know the
statistics. | think the Democrats just slightlycegd the Republicans. And the Green Party’s
coming along.

I, I can tell you about one other measure | spatasr sort of sponsored, which shows perhaps
how things are changing. When | was in the Seimatey first term, Dana had bro-, Dana Childs
who was speaker of the House, had broken his ligggskHe called me up and asked me if I'd
find somebody to sponsor a straight income taxelieved in that; I'd talked about it. In fact |
talked about it at one meeting of the League of Wlooters, which had filled the Eastland
Ballroom. And Dana and someone else came up aydstid, “You just committed political
suicide, Roger.” Well | won the election. So ufa Davis Grant to sponsor it. Davis was a
representative from Freeport. Very liberal, a @ritHell of a nice guy, who was opposed to the
Vietnam War. He was famous for that. He agreesptimsor it. | got three votes for it in the
Senate, including mine, and | was reelected tsé&mate by four votes instead of four thousand
votes. Davis lost the election, Davis Grant; thas the big tool. He laughed about it. |
sponsored it again; | got somebody else to spathsmrelse somebody sponsored it, (I don’t
remember whether | got them to or not). | got sew@tes in the Senate, and about six or seven
years later or whatever it was, it passed.



And the same is true with the big box, which Dol @member but you don’t remember.
Rodney Ross, who was a Republican, was in the Haiuge time | was in the Senate. We
cosponsored it; it lost. Maybe five or six yediterl quit the senate, it passed. The big box was
at the top of the ballot, and you could vote thiaight Republican or Democratic ticket very
easily just by making a check mark, and | didnibkhthat was right. The big box was, was

there when | was elected. And for a Republicavote for me, it was easier to look down,

check, well they can just check off the box.

MR: One other thing | was wondering about- you talgaide a bit about your experiences on
the Committee of Education when you were in theaBenAnd you were also in the Committee
on Welfare; is that right?

RS. Yes. Have you looked me up?
MR: Oh yeah, doing a little bit of research.
RS. Good for you.

MR: But, what were some of the issues you dealt thighe? Were there any major things that
you remember from that work?

RS. Yes, the major one | remember, but the Welfarm@dtee, | should explain to you that
Parker Hoy’s son was in the House as a Democridink it was his son, yes.

DN: Frank’s son, whose name was Parker.

RS. Yes, and he was supposed to be House chairnthe &ducation Committee and | was
supposed to be Senate chairman. In those daySgtiate chair predominated more than the
House chair, which is not true today; they’re megeals. But he was House chair and he had a
nervous breakdown after the first meeting of theeattee. So | was left without a House chair
and one was never appointed. So | was awfully bugythe Education Committee, and which
was my principal interest. And the Welfare Comeagftl was on it because we all had to be on
two committees.

But the principal bill I, the principal legislatidremember concerned welfare recipients in
towns. Now, it was a long time ago; thirty yeahs.those days, if somebody from Skowhegan
came to Portland and needed public assistancdaRottilled Skowhegan, okay? And that has
changed so that the state, | don’t remember theedefut there were state reimburs-,
supposedly state reimbursement, so that Portlandidize reimbursed for a welfare recipient no
matter what town they came from; the town wouldb®billed. That’s frankly the only thing |
remember from my service on that committee.

MR: And who did you work with on that committee? jpm remember anybody?

RS:. Oh, God, if you've looked it up, you know who brked with on the committee. | don’t
remember.



MR: But no one that exerted a significant influenneyou, that you had really any dealings
with outside the Senate? No one that sticks out?

RS:. Well I, I hope I listened to my fellow legislatoon the committee. | don’t think I, | know
when the 102nd was over, somebody composed a bahgaid, “Did you have your snow job?”
which was referring to me, because | was quiteyuslgetting a lot of stuff passed. But I think
| listened. | don't feel |, just like | would lish to you and Don, or you would listen to me.
You've been listening to me for quite a while now.

MR: Well, | think that’s all of my questions.

DN: Roger is, you were really both as a reportemths a legislator, and then working for the
university, very active during a period of grealifocal and economic and social change in
Maine. As you look back at that period from jusspWWII through the 1970s, how much
influence do you think Ed Muskie was on those cleangnd how much of it was a part of the
society itself changing for other reasons?

RS: 1think again that a great deal of influence hay talking about the things in which he
believed. But, | have seen many of my Republiceméls move away from what | consider to
be rather Neanderthal ideas to viewpoints whichwaed let me put it this way, moderate
Republicans and moderate Democrats | feel haveat geal in common. The conservative
element of the Republican Party, which is now iaflaing a lot of what happens, is a more
recent phenomenon. You think back at the Kennedysyand Johnson years, look what
happened to Goldwater, and | think about what tlankl legislature has done regardless of
party, | feel that we're in many ways a more Deragticrsociety than we were when | first was
involved in the ‘40s. | think just back to my st@about Gannett and Fred Payne and Gannett
and Mrs. Smith, publishers don’t do those thingsean, maybe your friend in Manchester
does, or did. But, have | answered your question?

DN: Yes, yup, thank you very much.

MR: Thank you very much.

RS: Well this has been a pleasure. | probably)ddive this up to my wife because she wants
me to do something like what you guys have justegotme to do for our four kids, two sons and
two daughters.

DN: You really should. Your. . ..

End of Interview
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